

TARİH : 20.06.2023

SAYI : 2023/15

KONU : 2023 Yılı İkinci Dönem Asgari Ücret ve Bordro Parametreleri Hk.

01.07.2023 - 31.12.2023 tarihleri arasında uygulanacak olan asgari ücret tutarı Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığının (ÇSGB) internet sitesinden duyurulmuştur. Asgari ücret çalışma hayatında pek çok değişkeni etkilediğinden, ilgili tarih aralığında geçerli olacak sigorta primleri, prime esas kazanç sınırları, istisna ve ödenek tutarları ile SGK idari para cezaları tutarlarına aşağıda yer verilmiştir.

1. Asgari ücretin net hesabı ve işverene maliyeti

Asgari Ücret Brüt	13.414,50 TL
SGK Primi %14 (İşçi Payı)	1.878,03 TL
İşsizlik Sigorta Primi %1	134,15 TL
Kesintiler Toplamı	2.012,18 TL
2023 Asgari Ücret Net	11.402,32 TL

İşverene Maliyeti:

Asgari Ücret	13.414,50 TL
SGK Primi %15.5 (İşveren Payı)	2.079,25 TL
İşveren İşsizlik Sigorta Primi %2	268,29 TL
İşverene Toplam Maliyet	15.762,04 TL

2. SPEK sınırları

1 Temmuz 2023 ve 31 Aralık 2023 tarihleri arasında uygulanacak sigorta primi ve işsizlik sigortası primlerine esas günlük ve aylık kazançlarının alt ve üst sınırları;

Günlük kazanç alt sınırı	447,15 TL
Aylık kazanç alt sınırı	13.414,50 TL
Günlük kazanç üst sınırı	3.353,63 TL
Aylık kazanç üst sınırı	100.608,75 TL

3. Prime esas kazançlardan istisna tutulacak yemek parası, çocuk zammı, aile zammı (yardımı) ve BES/Özel sağlık sigortası tutarları

Yemek parası (447,15 TL x % 23,65)	105,75 TL (Günlük)
Çocuk zammı (13.414,50 TL x %2)	268,29 TL (Aylık)
Aile zammı/yardımı (13.414,50 TL x %10)	1.341,45 TL (Aylık)
BES+Özel sağlık sigortası (13.414,50 TL x %30)	4.024,35 TL (Aylık)

TARİH : 20.06.2023

SAYI : 2023/15

KONU : 2023 Yılı İkinci Altı Ay Yeni Asgari Ücret ve Bordro Parametreleri Hk.

4. SGK idari para cezaları

5510 sayılı Kanunda öngörülen yükümlülüklerini yerine getirmeyenlere, aynı Kanunun 102. maddesi gereğince, fiil tarihinde geçerli olan aylık asgari ücret dikkate alınarak idari para cezası uygulanmaktadır. Buna göre, 01.07.2023 ila 31.12.2023 tarihleri arasında işlenen fiiller için uygulanacak idari para cezaları 13.414,50 TL asgari ücret esas alınarak aşağıdaki şekilde uygulanacaktır.

Kayıt İbraz Etmeme (102/e-1)	160.974,00 TL
Denetimi Engelleme (102/ı-1)	67.072,50 TL
İşyeri Tescil (102/b-1)	40.243,00 TL
MPHB Verilmemesi ((102/m-4,a)	40.243,00 TL
İşe Giriş (102/a-2)	26.829,00 TL
Bordro Geçersizliği (102/e-5)	6.707,00 TL
İşten Ayrılış (102/j)	1.341,00 TL
Gerçeğe Aykırı Mes. Kodu (102/n)	1.341,00 TL

5. İşsizlik ödeneği miktarı

Günlük işsizlik ödeneği, sigortalının son dört aylık prime esas kazançları dikkate alınarak hesaplanan günlük ortalama brüt kazancının %40'ı olarak hesaplanmaktadır. Bu şekilde hesaplanan işsizlik ödeneği miktarı, aylık asgari ücretin brüt tutarının %80'ini geçmemektedir. İşsizlik ödeneği damga vergisi (binde 7.59) hariç herhangi bir vergi ve kesintiye tabi tutulmamaktadır.

Bu kapsamda en düşük işsizlik maaşı 5.366 TL, en yüksek de 10.732 TL olarak ödenecek olup, bu tutarlardan 0,00759 oranında damga vergisi kesilecektir. Buna göre de işsizlik maaşı yeni hesaplamalarla birlikte en düşük net 5.325 TL, en yüksek 10.650 TL olarak uygulanacaktır.

Saygılarımızla...